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Protokół 
Z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Porządku Publicznego, 
Infrastruktury Gminnej i Dostosowania do Unii Europ ejskiej, odbytego w dniu 

28.11.2008r. 
 
 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10.00 – do godz. 13.15. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w Spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka  - Paweł Toczko 
3. Skarbnik Gminy   - Władysław Rembelski 
 
 
W części spotkania uczestniczył Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i 
Gospodarki Nieruchomościami p. Michał Bąk. 
 
Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Stanisław Piłka powitał zebranych i poinformował o 
zmianie do przesłanego wcześniej radnym porządku obrad, polegającej na dodaniu punktu o 
zaopiniowaniu uchwał dotyczących gospodarowania mieniem gminy i przesunięcie go jako  
tematu pierwszego. 
 
 

Radni zaakceptowali zmianę jednogłośnie. 
 
 
Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad jako pierwszy głos zabrał Kierownik referatu UM 
p. Michał Bąk, który omówił projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy. 
 
a) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych przy ul. Mieczysława 

Wągrowskiego. 
 

Do sprzedaŜy przeznacza się dwie działki: 
- o numerze geodezyjnym 122, powierzchnia 0,0276 ha, 
- o numerze geodezyjnym 123, powierzchnia 0,0276 ha. 
Wnioski o wykup złoŜyli: p. Barbara Kulawik i p. Gabriela Mikietyńska. Średnia cena działki 
to 4.500,00 zł. 
 
Tu głos zabrał Burmistrz, który dopowiedział, Ŝe działki budowlane znajdujące się na 
Łopienniku są przez mieszkańców uŜytkowane jako ogródki warzywne. Uznano jednak, Ŝe 
skoro mają one przeznaczenie budowlane, to naleŜy sprzedać je, by pozyskać środki dla 
Gminy. 
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Dyskusji nie podjęto, zatem przystąpiono do  zaopiniowania projektu. 
 

Opinia jednomyślnie pozytywna. 
 
 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w Więcborku obręb 2. 
 
Działka ta jest równieŜ połoŜona na osiedlu Łopiennik, ma powierzchnię 273 m². Z 
wnioskiem o wykup wystąpił p. Henryk Fertykowski celem poszerzenia juŜ posiadanej 
działki. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 
 

Opinia jednomyślnie pozytywna. 
 
 
W dalszej części spotkania Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski omówił projekt budŜetu 
Gminy Więcbork na 2009r. w dziale Rolnictwa, Infrastruktury Gminnej, Porządku 
Publicznego. 
 
Ten budŜet jest budŜetem bardzo ambitnym nastawionym w szczególności na inwestycje co 
jednak sprawia, Ŝe deficyt jest dość wysoki bo wynosi 7.636.728 zł tj. 22,2 % w stosunku do 
planowanych dochodów ale w stosunku do roku bieŜącego wzrósł on o 112,61 %. Planowane 
dochody wynoszą 34.453.599 zł i są o 17,5 % wyŜsze od stanu dzisiejszego. Z UE planuje się 
pozyskanie kwoty 4.484.069 zł tj. 4.088.000 zł na skanalizowanie miasta Więcborka i wsi 
Sypniewo oraz 395.200 zł na remonty świetlic i place zabaw. 
JeŜeli chodzi o wydatki to planuje się je w wysokości 42.090.327 zł w tym wydatki 
inwestycyjne na kwotę 11.275.671 zł. tj. o 397 % wyŜsze od planowanych na 2008r. Same 
zaś wydatki ogółem w stosunku do 2008r. rosną o 27,48 %. 
JeŜeli chodzi o inwestycje w rolnictwie to będą to głównie inwestycje wodociągowe, które 
wykonywane będą przez Zakład Gospodarki Komunalnej. ZGK planuje w tym roku równieŜ 
dokonać modernizacji  stacji uzdatniania wody. Koszt inwestycji to około 2 mln zł z czego 
dofinansowanie Gminy ma wynieść 400 tys. zł. Poza tym w związku z zakupem koparki w 
Lessingu część I wkładu uiścimy w ramach zwiększenia udziału w 2009r.  
W dziale 600  - Drogi zaplanowano Kwotę 15.000,00 zł na budowę chodnika przy ulicy 
Ogrodowej, 75.000,00 zł na ten sam cel przy ulicy Wodnej i Potulickich. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał ile planowaliśmy w tym roku środków na parking. 
 
Na 2008r. zaplanowano kwotę 245.000,00 zł z czego: 116.000,00 zł, 90.000,00 zł dal 
wykonawcy, 2.100,00 zł geodezja, 3.500,00 zł projekt, 14.000,00 zł dla projektant p. RoŜek, 
700,00 zł przyłącze energetyczne i 7.930,00 zł „EKOSAN” – powiedział Skarbnik. 
 
Ponadto na 2009r. zaplanowano rozpoczęcie budowy wiaty przystankowej autobusowej  - 
koszt 100.000,00 zł w Więcborku / dokończenie w 2010 roku /. Główną inwestycją będzie   
budowa drogi w kierunku Puszcza – Czarmuń – Zabartowo. Środki na ten cel to kwota 
202.000,00 zł udziału własnego Gminy Więcbork i 202.000,00 zł  środki zewnętrzne – 
dotacja rozwojowa z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych w ramach 
programu „Schetynówka” / warunkiem dofinansowania było, by inwestycja dotyczyła drogi 
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łączącej powiatową z gminną i wojewódzką /.  90.000,00 zł przeznacza się w roku 2009 na 
drogę na trasie Zakrzewska Osada – Jeleń z czego 45.000,00 zł to udział własny Gminy, a 
45.000,00 zł stanowi dotacja z Urzędu Marszałkowskiego na rekultywację dróg. 4.500,00 zł 
przeznacza się na wykonanie dokumentacji chodnika w Borzyszkowie. 
 
W tym miejscu Przewodniczący RM odczytał pismo z Zarządu Dróg Wojewódzkich, który 
informuje w nim, iŜ  na spotkaniu z Radą Solecką wsi Sypniewo Kierownika Rejonu Dróg 
Wojewódzkich w Tucholi Janusza Dąbka w obecności przedstawiciela Urzędu Miejskiego w 
Więcborku p. Szymona Landowskiego ustalono Ŝe: 
- Rejon Dróg Wojewódzkich w Tucholi zabezpieczy środki finansowe w roku 2009 na zakup 
materiałów betonowych do budowy zatoki w Sypniewie, 
- Urząd Miejski wykupi teren, uzyska prawo dysponowania gruntem, przygotuje 
dokumentację techniczną wraz z pozwoleniem na budowę oraz wykona zatokę siłami 
własnymi, 
- Rejom Dróg Wojewódzkich w Tucholi zakupi i przekaŜe w roku 2009 materiały betonowe 
na przebudowę 200 mb chodnika wzdłuŜ drogi wojewódzkiej NR 189 Jastrowie – Więcbork, 
Urząd Miejski wykona kanalizację deszczową, przygotuje dokumentację techniczną i 
wybuduje chodnik co wcześniej ustalono na spotkaniu z Burmistrzem Więcborka.  
 
Tu Skarbnik stwierdził, Ŝe zadanie moŜe być to ujęte w dziale 600 jako zakup materiałów 
paragraf 4210 „Zatoka w Sypniewie”. 
 
W dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa przewiduje się dwie inwestycje: 
- zakup gruntu pod drogami – kwota 145.000,00 zł, 
- adaptacja świetlicy na mieszkania w Pęperzynie – 100.000,00 zł 
W dziale 750  - Administracja publiczna, 96.000,00 zł przeznacza się na informatyzację 
Urzędu Miejskiego tj. na zakup urządzeń do centrali głównej z obiegiem elektronicznym 
dokumentów. W dziale 754 – Bezpieczeństwo, kwotę 300.000,00 zł na zakup samochodu 
poŜarniczego dla OSP Sypniewo. 
 
Odnośnie zakupu samochodu Burmistrz wyjaśnił, Ŝe moŜna mieć co do tej pozycji 
zastrzeŜenia ale sypniewska jednostka funkcjonuje w systemie jednostek poŜarniczych, 
ostatnio zwiększono jej zasięg działania, a sprzęt którym dysponuje obecnie jest naprawdę 
kiepski.  
 
W dziale 754 w rozdziale 75405 zaplanowano kwotę 19.000,00 zł przeznaczyć na Komendy 
Powiatowe Policji. 
 
Burmistrz ponownie zabierając głos uzupełnił, Ŝe te pieniądze w praktyce przeznaczone będą 
do dyspozycji Gminy Więcbork i w przypadku kiedy zajdzie potrzeba wprowadzenia 
dodatkowych patroli policyjnych np. w przypadku organizowanych imprez, w okresie letnim, 
czy dni targowe i dni kiedy odbywają się dyskoteki, będziemy mogli w ramach tej dotacji 
zwrócić się o pomoc. Powiedział teŜ, Ŝe w projekcie budŜetu nie ujęto kwoty monitoringu tj 
około 50.000,00 zł w tym centrali matki obsługującej 4 kamery / docelowo ma być tych 
kamer osiem /. Kwotę tą zamierza wygospodarować w ramach  środków które są w budŜecie 
na 2009r. 
 
Przewodniczący Komisji wskazał, Ŝe kwota 19.000,00 zł dla Policji na wzmocnienie 
bezpieczeństwa mieszkańców jest posunięciem dobrym, ale na najbliŜszej sesji na której 
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obecni będą jej przedstawiciele  naleŜy zadać pytanie dlaczego prosi się o pieniądze skoro na 
jednej z sesji Komendant mówił o trzech nie obsadzonych etatach   
 
 
Na jednej z ostatnich Komisji Kierownik Posterunku Policji w Więcborku mówił, Ŝe są nie 
obsadzone trzy etaty policyjne, zatem są i wolne środki, które mogą być przeznaczone na 
nadgodziny dla policjantów ramach których będą oni czuwać nad bezpieczeństwem 
mieszkańców gminy.  
 
Burmistrz wskazał, Ŝe na ostatniej Komisji Bezpieczeństwa jaka odbyła się w Powiecie na 
pytanie, czy jest moŜliwość uruchomienia całodobowych dyŜurów na naszym Posterunku, 
Komendant Powiatowy p. Łosin odpowiedział przecząco. Natomiast w kwestii wolnych 
etatów okazało się, Ŝe nie ma ich trzech, a tylko jeden. 
 
W dziale Oświaty przewiduje się trzy inwestycje zł: 
- 1.267.217,00 / środki własne / – budowa boiska wielofunkcyjnego w Gimnazjum w 
Więcborku, 
-  70.000,00 zł – dokumentacja sali gimnastycznej w Sypniecie, 
- 4.250,00 zł zakup komputera dla przedszkola. 
W dziale 921 Kultura narodowa przeznacza się kwotę 147.000,00 zł na budowę sześciu 
placów zabaw na terenie wsi. 
Kwota 4.947.577,00 zł planuje się przeznaczyć na kanalizację miasta z udziałem środków 
unijnych / 30 % dofinansowania /. Inwestycja miałaby dotyczyć ulic: Wyzwolenia, strzelecką, 
Sportową, Osiedle słoneczne, H. Sawickiej i Krasickiego. Natomiast w Sypniecie na 
skanalizowanie przeznacza się 3.428.501,00 zł z czego ponad 2.500.000,00 stanowią środki 
zewnętrzne, a 900.000 środki własne gminy. 
W dziale 926 – Sport i rekreacja 150.000,00 zł planuje się zainwestować w kontynuację 
budowy zaplecza socjalnego na stadionie w Sypniewie, 150.000,00 zł na zagospodarowanie 
zaplecza socjalnego na boisku w Więcborku oraz 60.000,00 zł  na budowę 2 placów zabaw  w 
Więcborku W zadaniu dotyczącym zagospodarowania nabrzeŜa jeziora więcborskiego i 
budowy ścieŜki rowerowej głównym inwestorem jest gmina Sępólno i wysokość udziału 
gminy Więcbork będzie zgodna z zawartym porozumieniem. 
W dziale Rolnictwo główne wydatki związane są z inwestycjami zwiększającymi udział w 
Zakładzie Gospodarki Komunalnej oraz z obligatoryjną wpłata na rzecz Izb Rolniczych – 2 % 
od podatku. Drobniejsze wydatki związane są z konkursem estetyki zagród wiejskich i 
wyjazdem na „POLAGRĘ”.  W dziale 900 rozdział 90001 nadal planowane są środki na 
dopłaty do wywozu nieczystości płynnych. W dziale tym planuje się równieŜ pomoc 
finansową dla powiatu na wykonanie chodnika na ulicy Powstańców Wielkopolskich w 
kwocie 75.000,00 zł. 
 
Radny Piłka zauwaŜył, Ŝe w projekcie budŜetu nie ujęto zadania budowy chodnika w 
kierunku kościoła w Runowie. Poruszając ten temat powiedział teŜ, iŜ warto byłoby 
zastanowić się nad moŜliwością zaangaŜowania w budowę chodników, czy parkingów, naszej 
gminnej ekipy fachowców, którzy zrobiliby to zapewne taniej. Zatrudnienie firmy, to 
ogromne koszty dla gminy o czym przekonali się radni na przykładzie budowy parkingu na 
ulicy wodnej. Kończąc zadał pytanie, czy gminie grozi bankructwo w przypadku 
przeinwestowania. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe inwestycje nie mają tu znaczenia. NaleŜy po prostu pilnować, by 
zadłuŜenie nie przekroczyło 60 % planowanych dochodów. ZadłuŜenie, które jest planowane 
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– 41 % w stosunku do dochodów przy bieŜącej kontroli wydatków nie stwarza takiego 
zagroŜenia. 
 
 Przewodniczący RM przysłuchując się dyskusji stwierdził, Ŝe naleŜy zastanowić się, czy 
„Ŝółwia” gospodarka jest lepsza od tej, którą planuje się w budŜecie na 2009r. UwaŜał, Ŝe 
warto oswoić się  z innymi rozwiązaniami i tu poddał pod rozwagę radnym moŜliwości jakie 
daje Partnerstwo publiczno – prywatne w kwestii rozwiązania w mieście problemu 
kanalizacji. To co zrobimy słuŜyć będzie społeczeństwu przez lata, dajmy mu zatem „bułkę 
od razu a nie wydzielajmy po kawałku”, a w 2010 roku będziemy mogli pomyśleć o budowie 
chodnika w Runowie- zakończył. 
 
Radny Marian BłaŜejewski pytał, czy nie naleŜy część środków z działu sport przeznaczyć na  
dofinansowanie ligi powiatowej do której naleŜą druŜyny – z Runowa, Lubczy, Wituni. 
Radny wspomniał teŜ o źle funkcjonującej przepompowni w Runowie i konieczności 
interwencji w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Komisji  zapewnił, Ŝe radni ze wsi są jak najbardziej za tym, by inwestować 
w Więcborku, bo jest to nasza wizytówka. NaleŜy jednak robić to taniej – systemem 
gospodarczym, bo firmy biorą ogromne kwoty za wykonawstwo. 
 
Skarbnik Gminy odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi radnego BłaŜejewskiego 
powiedział, Ŝe dokumentacja na kanalizację zaplanowana była na 2009 rok. W projekcie  
budŜetu na 2009r. nie zostało to jednak ujęte, co nie oznacza, ze zadanie nie będzie w ogóle 
zrealizowane. Z reguły wartość inwestycji kanalizacyjnych w momencie przetargu ulega 
obniŜeniu, więc w ramach tych oszczędności w pierwszej kolejności wykona się kanalizację 
właśnie we wsi Runowo. 
 
Radny Stanisław Schwartz pytał, dlaczego pomimo zapewnień w budŜecie na 2009r. nie 
znalazło się zadanie budowy chodnika w Pęperzynie. 
 
Burmistrz odpowiadając przedmówcy stwierdził, Ŝe jeŜeli coś „wycięto” z  projektu budŜetu, 
to nie zrobiono tego złośliwie ale z „bólem serca”. Być moŜe okaŜe się, Ŝe jakieś 
zaplanowane środki na inwestycję będą mniejsze i uda się jeszcze zrobić ten chodnik. Dodał 
teŜ, iŜ ze złoŜonych obietnic postara się wywiązać. 
 
Tu p. Rembelski uzupełnił, Ŝe na chodnik w Pęperzynie jest juŜ dokumentacja i jeŜeli uda się 
zaoszczędzić środki to w pierwszej kolejności tam właśnie wykona się to zadanie. 
 
Z kolei radny Józef Kosiniak  wyraził zdziwienie, Ŝe Starosta Powiatu nie wywiązuje się z 
danego słowa. Obiecywał, Ŝe jeŜeli gmina wykona niezbędną dokumentację na chodnik w 
Zakrzewku on da materiał na jego wykonanie. Z tego natomiast co słyszy nie będzie to 
zrealizowane. 
 
Skarbnik sprostował, iŜ porozumienie z Powiatem na wykonanie przedmiotowego chodnika 
zostało zawarte i w tym roku powinno być to wykonane. 
 
Radny Kosiniak uzupełnił, Ŝe chodziło o wykonanie chodnika  na całej długości drogi w 
Zakrzewku. 
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Radny Stanisław Piłka sugerował, by Ochotnicza StraŜ PoŜarna z puli swoich środków 
zasilała mniejsze jednostki w terenie. Podobne rozwiązanie proponował jeŜeli chodzi o kluby 
sportowe „GROM” Więcbork i „GWIAZDA” Sypniewo, które mogłyby wspomagać druŜyny 
piłkarskie z Witunii, Runowa, czy Lubczy. 
 
Radny Kosiniak pytał, czy na zakup samochodu poŜarniczego dla OSP w Sypniewie planuje 
się pozyskać kredyt z WNOŚ, by w jakiś sposób odciąŜyć budŜet gminy. 
 
Zakup ten będzie dokonany ze środków pochodzących z poŜyczki z WFOŚiGW, nie będzie 
jednak miało to wpływu na oszczędności w budŜecie 2009r. – powiedział Skarbnik. 
 
Na tym dyskusję zakończono i przystąpiono do zaopiniowania projektu budŜetu Gminy 
Więcbork na 2009r. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem budŜetu głosowało - 3 radnych 
Wstrzymało się od głosu     - 3 radnych 

 
 
 
W sprawach róŜnych radna Barbara Bury pytała, czy była oceniana przez fachowca – 
eksperta, przydatność fundamentów pod ewentualną budowę sali gimnastycznej w Sypniecie. 
 
Burmistrz odparł, Ŝe warunki przekazania przez Starostę były jasne. Natomiast ekspertyza o 
której mówi radna, to dodatkowy koszt, a i bez niej wiadomo, Ŝe wielkość fundamentów nie 
spełnia wymiarów jakie powinna mieć sala gimnastyczna. Wykonanie typowej dokumentacji 
to koszt rzędu 25.000,00 zł, wybudowanie sali – 3.100.000,00 zł. Powstaje pytanie, czy brać 
to co nam oferują i naraŜać zdrowie dzieci , które będą musiały pokonać pewien odcinek 
drogi ze szkoły do budynku sali i odwrotnie, czy budować i problemu tego uniknąć.  
   
 
Tym akcentem zakończono obrady. 
 
 
Prot. 
 
L. Halkiewicz, I. Mrozek 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
 
                                                                                        Stanisław Piłka 
 
 
 


